

3. Petition from the Committee of the Union des populations du Cameroun of Bangui-Chari (T/PET.5/326).
4. Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bakoum (T/PET.5/329).
5. Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Melong I (T/PET.5/360).
6. Petition from the Committee of the Union des populations du Cameroun of New Bell Centre (T/PET.5/421).

*643rd meeting,
20 July 1955.*

1336 (XVI). Petition from Mr. Jean Mambou (T/PET.5/313)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Jean Mambou concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/313, T/OBS.5/49, T/L.597),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that:

(a) The question has been adjudicated by the competent courts in the Territory and although the judgment rendered on 18 June 1953 by the Court of the Second Degree at Dschang was open to appeal, no such appeal was lodged; and

(b) The land available for cultivation in the vicinity is ample to assure the subsistence of the people who inhabit it.

*643rd meeting,
20 July 1955.*

1337 (XVI). Petitions relating to sinking of the Sakbayémé ferry and to other incidents in the Songmbengué area (T/PET.5/322 and Add.1, T/PET.5/348, 376, 441, 471, 477, 484, 491, 508, 518, 525, 534 to 540)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions relating to sinking of the Sakbayémé ferry and to other incidents in the Songmbengué area listed in the annex to this resolution concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/OBS.5/49, T/L.597),

With respect to the sinking of the ferry at Sakbayémé:

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representatives in particular that the ferry was a new and modern craft, and that it has been replaced by a new ferry which the Administering Authority is satisfied fulfils all safety requirements;

2. *Notes* that the incident is at present the subject of a special investigation on the spot and that the case lies within the jurisdiction of and is to be submitted to the competent courts of the Territory;

3. *Expresses* deep regret at the loss of life brought about by the accident;

3. Pétition du Comité de l'Union des populations du Cameroun de Bangui-Chari (T/PET.5/326).
4. Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bakoum (T/PET.5/329).
5. Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Melong I (T/PET.5/360).
6. Pétition du Comité de l'Union des populations du Cameroun de New Bell Centre (T/PET.5/421).

*643ème séance,
le 20 juillet 1955.*

1336 (XVI). Pétition de M. Jean Mambou (T/PET.5/313)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Jean Mambou concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/313, T/OBS./549, T/L.597),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort en particulier que:

a) La question a été réglée par les tribunaux compétents du Territoire et que, bien que le jugement rendu le 18 juin 1953 par le tribunal du second degré de Dschang fût susceptible d'un recours, l'intéressé n'a pas fait appel;

b) Les terres arables de la région suffisent à assurer la subsistance de la population qui y vit.

*643ème séance,
le 20 juillet 1955.*

1337 (XVI). Pétitions relatives à l'accident du bac de Sakbayémé et à d'autres incidents survenus dans la région de Songmbengué (T/PET.5/322 et Add.1, 348, 376, 441, 471, 477, 484, 491, 508, 518, 525, 534 à 540).

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions relatives à l'accident du bac de Sakbayémé et à d'autres incidents survenus dans la région de Songmbengué, dont la liste figure en annexe à la présente résolution, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/OBS.5/49, T/L.597),

En ce qui concerne l'accident du bac de Sakbayémé:

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort notamment que le bac était un bâtiment neuf et moderne et que le nouveau bac qui l'a remplacé remplit, l'Autorité administrante en est certaine, toutes les conditions de sécurité;

2. *Note* que l'accident fait actuellement l'objet d'une enquête spéciale sur les lieux et que l'affaire ressortit aux tribunaux compétents du Territoire, devant lesquels elle viendra prochainement;

3. *Déplore* vivement la perte de vies humaines que cet accident a causée;